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ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ:  1. Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 
2. Υπουργείο Οικονομικών 
3. Υπουργείο Υγείας 
4. Υπουργείο Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

  
Θέμα:  « Ελλείψεις και αναποτελεσματικότητα στην αντιμετώπιση της 

πανώλης των αιγοπροβάτων στην Αιτωλοακαρνανία: Παρόντα και 

μελλοντικά προβλήματα και ανάγκη για λήψη πρόσθετων μέτρων » 

 

Η πρόσφατη κρίση της πανώλης των αιγοπροβάτων στην Αιτωλοακαρνανία αποτελεί 
ένα σοβαρό πλήγμα για την κτηνοτροφία της περιοχής και συνολικά για την ελληνική 
οικονομία. Παρά τις φαινομενικές προσπάθειες για τον περιορισμό της νόσου, τα 
μέτρα που έχουν ληφθεί αποδεικνύονται ελλιπή και αναποτελεσματικά. Οι 
περιορισμοί στις μετακινήσεις των ζώων δεν αρκούν, ενώ η διαχείριση της πανώλης 
έχει επιδεινώσει την ήδη δυσχερή κατάσταση για τους κτηνοτρόφους, πολλοί εκ των 
οποίων βρίσκονται αντιμέτωποι με σοβαρές οικονομικές απώλειες. 

Επιπλέον, έχουν αποκαλυφθεί σοβαρές παρατυπίες όπως οι παράνομες δηλώσεις και 
οι ελληνοποιήσεις ζώων, κάτι που υπονομεύει το σύστημα επιδοτήσεων και οδηγεί 
στη διάδοση της νόσου. Η αποτυχία στην αποτελεσματική ιχνηλασιμότητα των ζώων 
και η κακή διαχείριση των επιδοτήσεων μέσω του ΟΣΔΕ έχουν αφήσει έκθετους τους 
πραγματικούς παραγωγούς, οι οποίοι βλέπουν τα ζώα τους να καταστρέφονται χωρίς 
επαρκή στήριξη. 

Παρά τις εκτεταμένες δειγματοληψίες και τους ελέγχους που έχουν πραγματοποιηθεί, 
η πανώλη συνεχίζει να εξαπλώνεται σε περιοχές όπως το Αγρίνιο και ο Αστακός. Τα 
προβλήματα είναι πολλά και μελλοντικά ενδέχεται να επιδεινωθούν, αν δεν υπάρξει 
άμεση παρέμβαση από την πολιτεία. 

Ως εκ τούτου, είναι απαραίτητο να ληφθούν πρόσθετα και αποτελεσματικότερα 
μέτρα, όπως: 

- Αυστηροποίηση των ελέγχων στις εισαγωγές ζώων και των πλασματικών 
δηλώσεων, με σκοπό να περιοριστούν οι παρατυπίες που συμβάλλουν στην 
εξάπλωση της νόσου. 
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- Ενίσχυση του συστήματος ιχνηλασιμότητας μέσω του ΟΣΔΕ, με διαφάνεια 
και αμεσότητα, ώστε να εντοπίζονται έγκαιρα τα μολυσμένα ζώα. 

- Οικονομική στήριξη στους πληγέντες κτηνοτρόφους, για να μπορέσουν να 
επανεκκινήσουν τις δραστηριότητές τους. 

- Διασφάλιση υγειονομικών πρωτοκόλλων σε κάθε στάδιο παραγωγής και 
διακίνησης ζώων. 

Ερωτώνται οι αρμόδιοι Υπουργοί: 

1. Τί πρόσθετα μέτρα σκοπεύετε να λάβετε για την αποτροπή της εξάπλωσης 

της πανώλης των αιγοπροβάτων; 

2. Ποιές ενέργειες έχουν γίνει για την πάταξη των παρανομιών και των 

ελληνοποιήσεων ζώων, που ευνοούν την εξάπλωση της νόσου; 

3. Πότε θα βελτιωθεί το σύστημα ΟΣΔΕ, ώστε να διασφαλιστεί η διαφάνεια 

και η ακρίβεια στις δηλώσεις των ζώων;  Τί μέτρα έχουν ληφθεί για την 

αποτροπή εκμετάλλευσης των επιδοτήσεων αλλά και των παράνομων 

εισαγωγών; 

4. Ποιά μέτρα θα λάβετε για την αποζημίωση των κτηνοτρόφων που έχουν 

πληγεί από την πανώλη και τις απώλειες στην παραγωγή; Θα δοθούν 

αποζημιώσεις και σε αυτούς που ήταν σε καραντίνα και υπέστησαν 

μεγάλη ζημιά αφού δεν μπορούσαν ούτε να πουλήσουν το γάλα τους ή το 

κρέας; 
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